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RAADSBERICHT 
(voor de leden van de raad en de algemene raadscommissie)  

 
 

Van  : het college van burgemeester en wethouders                    
    
Aan   : de raads- en commissieleden  

                   
Datum  : 11 mei 2017 
 
Nr.   : 2017-24 
 
Portefeuillehouder: wethouder Duursma 
  
Onderwerp : beantwoording schriftelijke vragen fractie Lokaal Dinkelland  
   transformatie vrij toegankelijke voorzieningen 
 
Geachte raads- en commissieleden, 
 
Hierbij volgt puntsgewijs de schriftelijke beantwoording op de vragen die door de fractie van 
Lokaal Dinkelland zijn gesteld over de Transformatie van de Vrij Toegankelijke 
Voorzieningen. 
 
1. Kan de wethouder kort en bondig antwoord geven op deze vragen? 
De raad heeft in de aanloop naar de decentralisaties in het najaar van 2014 het beleidsplan 
“Omzien naar Elkaar” vastgesteld. Dit beleidsplan geeft aan op welke wijze de gemeente in 
grote lijnen sturing wil geven binnen het sociaal domein. Op 3 november 2015 is aanvullend 
hierop de notitie ‘sturen op resultaat’ vastgesteld (zie bijlage). Vervolgens is begin 2016 het 
Stimuleringsfonds ingezet, zodat inwonersinitiatieven gestimuleerd kunnen worden. Tot slot 
is op 7 februari 2017 het Maatschappelijk Raamwerk vastgesteld (zie bijlage), waarin 
specifiek voor de vrij toegankelijke voorzieningen wordt aangegeven welke resultaten wij 
geeffectueerd willen zien. In maart 2017 hebben de gemeente en de professionele vrij 
toegankelijke organisaties (Wij in de Buurt) op basis van het raamwerk een 
intentieovereenkomst getekend. 
 
b. Hoe gaan we invulling geven aan de vraagsturing vanuit de inwoners? 
Hiervoor heeft uw raad begin 2016 het Stimuleringsfond sociaal domein ingesteld. Inwoners 
kunnen voor initiatieven, die een bijdrage leveren aan de eigen kracht en/of het vergroten 
van de leefbaarheid in hun kern, een subsidie ontvangen. Daarnaast wordt van de 
professionele vrij toegankelijke organisaties (Wij in de Buurt) gevraagd om meer 
vraaggericht, dus vanuit de behoefte van de inwoner, te gaan werken. Dit is één van de 
proceseffecten die vastgesteld zijn in het Maatschappelijk Raamwerk. 
 
c. Hoe gaan we de vraag vanuit de inwoners verbinden aan het aanbod (binnen de 
gemeentelijke kaders)? 
Zoals gezegd is het de bedoeling dat de professionele vrij toegankelijke organisaties (Wij in 
de Buurt) meer vraaggericht gaan werken. Niet het nu aanwezige aanbod moet leidend zijn, 
maar organisaties bezoeken de kernen en gaan in overleg met de inwoners. De vraag vanuit 
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de inwoners is hierbij leidend. In de praktijk blijkt dat inwoners vaak goed in staat zijn om 
activiteiten e.d. te organiseren, maar dat zij behoefte hebben een professionele 
ondersteuning en begeleiding. Op deze manier wordt het ‘aanbod’ dus gekoppeld aan de 
vraag.  
 
d. Welke resultaten horen primair tot de professionele organisaties en welke niet? 
Als een inwonersinitiatief aantoont dat zij beter of net zo goed in staat zijn om een bepaald 
resultaat te bereiken, dan staan wij daar als gemeente voor open. Bij het behalen van 
bepaalde effecten  blijft de inzet van professionals noodzakelijk, omdat aan een bepaalde 
professionele (kwaliteits)voorwaarden moet worden voldaan. Dit is bijvoorbeeld  bij het 
maatschappelijk werk het geval  om te voorkomen dat er gevaarlijke situaties kunnen 
ontstaan.  
 
2. Welke belemmeringen ervaart de burger op dit vlak op dit moment? 
Wij hebben in  de afgelopen twee jaar alle kernen in Dinkelland bezocht om met inwoners in 
gesprek te gaan. Over het algemeen zijn inwoners tevreden over de leefbaarheid in hun 
kern. Er wordt zelfs aangegeven dat er soms teveel activiteiten worden georganiseerd en dat 
deze langs elkaar heen worden georganiseerd. Inwoners zijn wel bang dat de leefbaarheid in 
de kernen door de veranderingen in de zorg en door de vergrijzing er op achteruit zal gaan. 
Inwoners geven aan dat zij best bereid zijn om zich in te zetten voor hun eigen kern, maar 
hebben hier wel een stukje ondersteuning bij nodig om overbelasting voor henzelf te 
voorkomen en om de benodigde kennis in huis te halen. Hierbij blijkt dat het huidige aanbod 
van de professionele vrij toegankelijke organisaties (Wij in de Buurt) nog niet altijd aansluit 
bij de behoefte van onze inwoners. 
 
3. Op welke wijze wordt de burger deze vrijheden geboden? 
U geeft in uw toelichting aan dat inwoners de vrijheid moeten krijgen in wat en hoe. Met 
“wat” wordt aangegeven welke effecten de gemeente belangrijk vindt. Deze effecten vinden 
hun grondslag in het Beleidsplan Omzien naar Elkaar, het minimabeleid en het 
raadsprogramma dat uw raad heeft vastgesteld. Het is dus een nadere uitwerking van het 
door de raad vastgestelde beleid. Sommige effecten, zoals bijvoorbeeld effecten die van 
toepassing zijn op het onafhankelijk ondersteunen van cliënten, worden door de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning voorgeschreven en moeten wij als gemeente uit laten 
voeren. Tot nog toe oordeelden wij als gemeente ook over activiteiten, dus “hoe”, die door 
inwoners en professionele organisaties werden georganiseerd. Wij vinden dat inwoners vrij 
moeten zijn om te bepalen “hoe” zij invulling geven. Wij realiseren ons dat dit 
Maatschappelijk Raamwerk geen vaststaand document is, maar net als de maatschappij en 
de politiek, aan verandering onderhevig is en telkens aangepast moet worden, waarbij het 
goed luisteren naar de behoefte van- en het samenwerken met- onze inwoners een eerste 
vereiste is.  
 
Een effect, dus “wat”, is bijvoorbeeld dat er minder overbelaste mantelzorgers zijn. Dat 
vinden wij als gemeente/ gemeenschap belangrijk. Inwoners en/of professionele vrij 
toegankelijke organisatie (Wij in de Buurt) bepalen vervolgens zelf “hoe” ze dit effect willen 
bereiken. Dit doen ze door de inrichting van hun activiteiten.  
Tenslotte moeten wij ons als gemeente houden aan de bepalingen die de door de raad 
vastgestelde verordeningen en de Algemene Wet Bestuursrecht ons voorschrijven.  
 
 
4. Hoe denkt de wethouder hiermee de burgerparticipatie te stimuleren en welke 
rol gaat de gemeente innemen? Is dit een faciliterende rol, of een regie voerende 
rol? Of gaan we beheren? Wat behoort dan tot de kerntaken van de gemeente?  
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Hoe gaat Dinkelland de bureaucratie loslaten? Hoe gaat zij de ‘vrij toegankelijke 
voorzieningen’ daadwerkelijk toegankelijker maken?  
De indicatoren die staan opgenomen in het maatschappelijk raamwerk  zijn voorbeelden en 
zijn niet de definitieve indicatoren. Het is de bedoeling dat er een werkgroep wordt 
samengesteld die nadere invulling aan dit onderwerp moet geven. De werkgroep zal bestaan 
uit zowel interne als externe personen zoals vertegenwoordigers vanuit de professionele vrij 
toegankelijke voorzieningen (Wij in de Buurt) en inwoners. De indicatoren zijn niet direct 
bedoeld om burgerparticipatie te stimuleren, maar om te monitoren of wij als gemeente en 
vrij toegankelijke voorzieningen met ons beleid en de daarbij behorende effecten c.q. 
activiteiten wel op de juiste weg zitten. Het is zeker niet de bedoeling dat deze monitoring 
leidt tot bureaucratie. Daarom zal zoveel mogelijk gebruik worden gemaakt van bestaande 
onderzoeken zoals E-movo en de Gezondheidsmonitor die door de GGD worden uitgevoerd. 
De gemeente heeft zowel een faciliterende rol als een regievoerende rol. Faciliterend voor 
wat betreft het aanleveren van gegevens en het ondersteunen van inwoners bij initiatieven 
voor het bevorderen van burgerparticipatie. Regisserend voor wat betreft het uitvoering 
geven aan het door de raad vastgestelde beleid en het daartoe beschikbaar stellen van de 
financiële middelen door subsidiëring. 
Wij streven er hierbij naar om de regelgeving voor inwoners en professionele vrij 
toegankelijke voorzieningen zo eenvoudig en eenduidig mogelijk te maken. Zoals reeds 
gesteld onder 3 zijn wij hierbij wel gehouden aan de verordeningen die uw raad heeft 
vastgesteld en de Algemene Wet Bestuursrecht. De professionele vrij toegankelijke 
voorzieningen hebben zelf overigens ook een belangrijke rol om hun voorzieningen 
toegankelijker te maken. Ze zullen meer de kernen in moeten gaan om contacten met 
inwoners te leggen en zo op de hoogte te zijn en te blijven van de vraag van de inwoners. 
Bovendien zal de nieuw opgerichte netwerkorganisatie “Wij in de buurt” haar 
naamsbekendheid moeten vergroten en haar toegang moeten organiseren.  

 
6. Wanneer en hoe denkt de wethouder dit  representatief te kunnen meten?  
Zoals gezegd zal een werkgroep nadere invulling geven aan het onderdeel monitoring en 
evaluatie waarvoor indicatoren benodigd zijn. Ook zal zoveel mogelijk gebruik worden 
gemaakt van bestaande onderzoeksgegevens. Deze onderzoeken vinden om de zoveel jaar 
plaats. Tot nog toe hebben we als gemeente nooit gemeten of met de door ons verstrekte 
subsidies wel de gewenste effecten werden behaald. Er is op veel effecten dus nog geen 
nulmeting. Bij het onderdeel monitoring en evaluatie zal sprake zijn van een groeiproces. Wij 
zullen u hiervan op de hoogte houden, zodat de raad haar beleid kan bijstellen wanneer uit 
de monitoring en evaluatie blijkt dat hieraan behoefte bestaat. 

 
7. Onze vraag is dan ook hoe de wethouder aankijkt tegen de ondersteuning die 

de gemeente Dinkelland gaat leveren  in de volgorde van toezichthouden op 
het volgen van de verschillende wetten, het kaderen van de financiële 
mogelijkheden, het checken van onderlinge kruisverbanden tussen 
verschillende initiatieven om dubbel werk te voorkomen. Wanneer zou dit 
gerealiseerd kunnen worden?!  

Hierbij is sprake van een doorlopend proces. Het projectteam Vrij Toegankelijke 
Voorzieningen c.q. de betrokken ambtelijke medewerkers zijn voldoende professioneel en 
inhoudelijk op de hoogte om hieraan nadere invulling te geven en indien nodig, 
bestuursvoorstellen aan het college te doen. 

 
8. Kan de wethouder ons een indicatie geven, naast het voordeel van de 

samenwerking, korte lijntjes en gezamenlijkheid vinden in het behalen van 
diverse doelstellingen, wat de financiële voordelen zijn van deze 
samenwerking. 
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De heroriëntatie c.q. de transformatie van de vrij toegankelijke voorzieningen is niet 
ingestoken met de bedoeling om te bezuinigingen binnen de vrij toegankelijke voorzieningen 
zelf. In het door de raad vastgestelde Beleidsplan Omzien naar Elkaar staat juist opgenomen 
dat zo preventief en voorliggend mogelijk moet worden ingestoken om geïndiceerde en vaak 
duurdere zorg te voorkomen. De transformatie is er juist op gericht om een betere en 
passende invulling te geven aan het versterken van de eigen kracht van onze inwoners en 
het vergroten van de leefbaarheid. 

  
 
 
 
 
Het college van burgemeester en wethouders  
van de gemeente Dinkelland 
 
 
Namens dezen, 
 
 
Ilse Duursma 
wethouder 


